



Skolebestyrelsesmøde

Tirsdag den 5. marts

Kl. 17.30-20.00

Møde nr.: 5

Mødeleder: Mikkel

Fraværende: Simon B. Christensen, Olivia, Victoria, Christian D.

Gæster: Julia, Anna-Victoria (UTH 7. Klasse)

Mikkel Frederiksen	Formand
Ann Christin Rødal Mahrt	Næstformand
Nina Müller Nielsen	Forældrerep.
Lars Pedersen	Forældrerep.
Simon B. Christensen	Forældrerep.
Robert H. Kauffmann	Forældrerep.
Karen Kyndesen Quinlan	Forældrerep.
Anna	Forældresup.
Thomas Pierre Olsen	Forældresup.
Christina Skov	Forældresup.
Christian Holm Donatzky	Ekstern Byrådsrep.
Vakant	Ekstern
Vakant	Ekstern
Simon Svenstrup	Skoleleder
Bjarke Krøll Willemoes	Viceskoleleder
Vælges april	Medarb.rep.
Vælges april	Medarb.rep.
Victoria	Elevrep. 8A
Olivia W. Bendtsen	Elevrep. 8A

(B) Punkt til beslutning, (D) Punkt til drøftelse, (O) Punkt til orientering

Tids-punkt	Dagsordenspunkt	Bilag	Forberedelse	Ansvarlig
	Velkomst og godkendelse af dagsorden (B)			
17.30-17.50	<ul style="list-style-type: none"> Velkommen til de nye SB medlemmer Præsentation <p>Referat: 4 nye medlemmer (heraf 3 suppleanter) Ann-Christin mødeleder indtil Mikkel kommer (ca kl 18.15)</p>			Mikkel
	Nyt fra elevrådet (D)			
17.50-18.05	<p>Oplæg om UTH og unges online liv. (kommunalt elevråd)</p> <p>Besøg af Julia og Anna-Victoria</p> <p>Referat:</p>		Overvej om der er noget særligt, vi vil spørge eleverne om!	Eleverne

	<p>Julia og Anna-Victoria fortalte om UTHs arbejde med Temaet " unges onlineliv" (UTH – Unges Talerør Helsingør – en slags fælleselevråd) UTH har fået oplæg fra bla SSP om unges onlineliv og derefter havde de drøftelser der mandede ud i i følgende temaer, som de bla skal arbejde videre med:</p> <ul style="list-style-type: none"> - Skal mobilen være i soveværelset? - Mobilen er en stalker! - Behov for 'streaks' - Deling af video, foto af sig selv og andre - Pres (Online, forældre, job, skole, normer, SoMe) - Regler! De voksne skal sætte en ramme - Fællesskaber: At være sammen om noget fysisk – sport mm. <p>Mange spørgsmål fra bestyrelsen, som pigerne havde gode kommentarer og svar på.</p> <p>Forslag om at arbejdsgruppen "digital dannelse" senere evt. kunne invitere Julia og Anna-Victoria til et af deres møder.</p>			
Sammen om vores skole				
18.05-18.15	<p>Status og tidsplan</p> <p>Referat: Simon ridsede processen op. Og hvor vi er i processen Indholdsmæssigt bliver der nok mindre strukturændringer – og ingen der har betydning for Hornbæk Skole. Desuden vil scenarierne indeholde en nytænkning af specialområdet der betyder, at målet er, at alle børn skal gå på den lokale folkeskole. Allerede i år starter alle børn op i 0. klasse, så ingen starter i specialtilbud. Ligeledes vil der pauses i at elever fra 1. - 9.klasse kan visiteres til specialtilbud. Elever der nu går på specialskole, skal som udgangspunkt ikke sluses tilbage til skolen. Dette vedr. "specialsporet" er en del af processen, men noget af det er allerede besluttet tidligere af byrådet.</p>			SI

	Mikkel: Gode hensigter og engagement fra alle, men også et ønske om at stoppe udgiftstigningen til spcialområdet – da der de forgangne år er blevet flere og flere segregerede børn.			
	Bestyrelsens principper (O)			
18.15- 18.45	<p><u>Arbejdsgruppe Digital dannelse mv.: Mikkel, Jesper og Karen, Simon S., Medarbejder.</u></p> <p>Drøftelse af digital dannelse i forlængelse af højskoleaften</p> <p>Referat: Mikkel introducerede arbejdsgruppens foreløbige arbejde, samt hvilke input vi har der udover; højskoleaften, UVMs 10 anbefalinger vedr skærmb brug samt elevernes input på dette møde om UTHs arbejde.</p> <p>Debat om principper – men udfordringen er at få det "til at leve" og få de konkrete målsætninger til at fungere</p> <p>Simon: Men på den anden side, er det meste af det der ind til videre er i udkastet ikke væsentligt forskelligt fra det vi gør i dag.</p> <p>Inddrag elever og elevrådet.</p> <p>Medierådet for børn og unge – undersøgelser – spurgt elever ?</p> <p>AC – forslag om at hvis nye principper / retningslinjer skal udrulles, så skal det måske gøres i små bidder, for at sættes fokus på en ting ad gang.</p> <p><u>Arbejdsgruppe skole/hjem meddelesesbog: Karen, Simon, Birger, Jeanette.</u> Mødet d. 25/1 flyttes til senere. (Simon). Afventer at lærerne har drøftet temaet.</p> <p>Referat: Intet nyt</p>			Mikkel Karen
18.45- 18.50	Pause			
	Forældreinddragelse og henvendelser (B)			

18.50-19.10	<ul style="list-style-type: none"> • Opfølgning på højskoleaften <p>Referat: skal højskoleaftenen fremover være kædet sammen med et tema / princip, der arbejdes med i bestyrelsen. Beslutning Ja. Kunne det placeres fast i november? – (skolehjem bliver fremover nok i januar)</p> <ul style="list-style-type: none"> • Henvendelse om skoletasker <p>Referat:</p> <p>Mindre i skoletasken? – Hvordan? – chromebooks skal med hjem pt på grund af forsikringsforhold. Kan man fx i 1. – 3. klasse kun have chromebooks med de dage den skal bruges.</p> <p>Konklusion: Anbefaling til lærerne på 0. – 3. årgang om at have fokus på om computere og bøger nogle dage ikke behøver at komme frem og tilbage</p> <p>Desuden videresendes forældrerens henvendelse til forvaltningen (af Mikkel) Mikkel svarer forælderen.</p>			Mikkel Karen
Økonomi (O)				
19.10-19.20	<p>Skolen er fortsat uden for budgetmodellen og har en fast tildeling. Der indledes her i starten af året en dialog om skolens placering i budgetmodellen fremadrettet.</p> <p>Referat</p> <p>Store besparelser på PUK- afskedigelser betyder, at der nu er balance i økonomien, men der er måske vigende antal indmeldte elever. Og det kan så give en økonomisk udfordring.</p> <p>SFO fin balance. Plads til at ansætte en pædagog nu. (flere elever – nuværende og kommende 0. årg.)</p> <p>Skolen – som forventet her de største udfordringer er. Merforbrug på 5 mio. på special/segregerede elever.</p>			SI

	<p>Almenområdet i balance Vi bruger samlet 8 mio på segregerede / special</p> <p>Underskuddet på 5 mio er der tidligere blevet givet en ekstrabevilling til, men det sker ikke i år. Denne overskridelse gælder alle skoler i større eller mindre omfang.</p> <p>Desuden overvejes det om Hornbæk Skole igen skal ind i den fælles økonomimodel. Dette kan evt betyde yderligere økonomiske udfordringer.</p>			
	Nyt fra medarbejdere (O)			
	Udgår			
	Nyt fra ledelsen (O)			
19.20-19.35	Er nævnt under de andre punkter			SI
	Nyt fra formanden			
19.35-19.50	<ul style="list-style-type: none"> Refleksion over Borup Skole sagen <p>Mikkel udtrykker stor tillid til at sager med udadreagerende børn og andet håndteres professionelt. Jævnfør ressourcecenteret besøg på SB-mødet sidste år, der synliggjorde, at vi arbejde meget professionelt.</p>			Mikkel
	Evt. (D)			
19.50-19.55	<p>Næste møder sendes til de nye repræsentanter (indkaldes)</p> <p>Næste møder 18. april og 16. maj</p>			
	Opsamling på mødet (D)			
19.55-20.00	Punkt til kommende bestyrelsemøde:			Mikkel

Forslag til kommende punkter

- Eksterne medlemmer vi skal tage stilling
- Overgange mellem børnehave/skole, Og mellem SFO og PUK

- digital dannelse
- Forslag om velkomstpakke for nye forældre (Karen)
- Lektielæsning, hvordan og hvor meget og feedback. (til drøftelse i bestyrelsen, medarbejdergruppen – evt til et senere kontaktførelsemøde/højskoleaften?)
- I forhold højt begavede elever: Screening m.m.
- Synlighed voksne i pauser /SFO

Referent: Bjarke